



文 | 洪文泉 圖 | 連冠曉

Article | Hung Wen-chuan Photos | Lien Guan-liang

# 全國反毒作戰 同步聯合緝毒

## A national anti-narcotic mobilization finds synchronous joint effects in drug crackdown

海巡署海洋巡防總局偵防查緝隊，6月初破獲鄭○欣販毒集團，共逮捕14名嫌犯，查獲搖頭丸、一粒眠等毒品7,000多顆、安非他命、桶裝笑氣與帳冊及50餘萬元疑似買賣毒品款項，主嫌鄭○欣除利用網路便捷特性，串聯北、中、南大盤藥商，從事不法毒品走私販賣外，並錄製不法吸食毒品的VCD光碟，作為教學吸食用，從中牟取暴利，全案依違反毒品危害防制條例罪嫌移送法辦。

國內毒品於坊間搖頭店、PUB及夜店等嚴重氾濫，海巡署依據行政院「全國反毒作戰年」政策，自94年1月起實施「海上大掃毒」專案工作，通令所屬秉持「斷本清源」的精神，全力查緝毒品，以淨治安。海洋巡防總局偵緝隊於1月初接獲情資，得知鄭○欣販毒集團，利用網路便捷特性串聯北、中、南大盤藥商，以賣電器用品作掩護，從事毒品走私與販毒不法勾當，還製作不法吸食毒品方法VCD光碟，教導充滿好奇心的青少年吸食毒品，隨即成立專案查緝小組，由台中地方法院檢察署王捷拓檢察官，指揮偵辦；經數月跟監埋伏，於6月初結合淡水、台中、高雄、新竹、特勤、北機、中機等海巡隊共動員近50名偵緝人員，同時會同台中市政府警察局人員，就台北、台中、

The Maritime Patrol Directorate General's surveillance crackdown squad had in early June infiltrated a drug ring headed by suspect surnamed Cheng, leading to the arrest of 14 suspects, and confiscation of more than 7,000 ecstasy and date rape pills, amphetamines, canister-packed laughing gas, and more than NT\$500,000, which is suspected to be drug trade money. The main suspect Cheng had been cunning in utilizing the convenient feature of the internet to streamline the wholesale drug distributors in the north, central and south to engage in illicit drug trafficking and pedaling, but had also burned drug-taking VCD diskettes for teaching how to ingest the drugs in order to distort exorbitant profits; the case suspects had been taken in for judicial trail for allegedly breaching the Anti-narcotics prevention and remedy act.

With narcotics running rampant in local dive bars, pubs and evening hangouts, the Coast Guard Administration has since January 2005 inducted a "Sea narcotics sweep-up" project, supporting the Executive Yuan's "Nationwide anti-narcotics combat year" policy, by or-



● 查獲之搖頭丸、一粒眠和安非他命毒品、k他命、夾鏈袋、吸食器及帳冊、現金等毒品、證物  
The narcotics and evidence uncovered, including ecstasies, date-rape drugs, amphetamines, ketamines, zipper pouch, inhaler, in addition to account ledgers and cash



- 查獲之綠色「海尼根」、紅色「蝴蝶」等搖頭丸  
The ecstasies uncovered, consisting of the so-called green Heineken, the so-called red Butterfly

高雄等 10 餘處販毒據點，同步展開搜索，分別於桃園龜山、台中市及高雄市等地，逮捕鄭○欣、李○智等 14 名涉嫌人，並查扣綠色「海尼根」、紅色「蝴蝶」等搖頭丸 3903 顆，粉紅色、橘色的一粒眠 2,207 顆，和安非他命毒品 4.3 公克、k 他命 690 公克、液體笑氣三鋼瓶、電子磅秤、夾鏈袋、大麻吸食器及帳冊 2 本、現金 50 萬元與不法吸食毒品 VCD 光碟等毒品、證物，涉案人員及物品帶返台中海巡隊偵詢，涉嫌人坦承販毒不諱，全案依違反毒品危害防治條例移送台中地檢署偵辦。

海巡署表示，販毒集團覬覦暴利、泯滅良心，致毒品走私案件層出不窮，嚴重戕害國人身心健康至鉅。該署除加強海域不法查緝及維護治安，將賡續強化各項勤務作為，藉以遏止不法，同時籲請民衆，若發現不法或需海事服務，請利用海巡「118」免費報案電話或透過臺灣區漁業廣播電台通報，海巡署將立即前往處理。

(本文作者作職於台中海巡隊)

dered its subordinate agencies to instigate an across the board drug eradication crackdown to uphold the law and order, taking to a spirit of eradicating form the source as a permanent solution. The Maritime Patrol Directorate General's surveillance crackdown squad, upon receiving tips in January, had come to the knowledge that a drug ring led by Cheng had hooked up with the wholesale drug dealers in the north, central and south by utilizing the convenience of the internet, taking to the cover of selling electronic appliances, to engage in the illicit deals of drug trafficking and drug pedaling, in addition to burning VCD on drug use to lure naive teens and adolescent to try out drugs. A task force was soon formed, headed by the D.A. Wang Jeh-yu, a prosecutor of the Taichung District Public Prosecutors Office; through several months of undercover surveillance, and a mobilization of nearly 50 Coast Guard agents coming from the Tamsui, Taichung, Kaohsiung, Hsinchu squads, the special duty unit, the northern mobile squad, the central mobile squad, joined by Taichung City Police Bureau personnel, had launched a synchronous search in early June at more than a dozen or so of the suspected drug dens across Kueishan of Taoyuna, Taichung City, Kaohsiung City and so forth, arresting the suspect Cheng X-hsin, Lee X-zhe totaling 14 individuals, and confiscating a total of 3,903 ecstasy comprising of the green Heineken, red Butterfly, a total of 2,207 tablets of the pink and orange date rape drugs, 4.3g of amphetamines, 690g of ketamines, three butanes of the laughing gas, electronic scale, zippered pouch, marijuana inhaler, two accounting ledgers, half a million in cash and drug usage VCD in a host of drugs and evidence. The suspects were taken in to the Taichung Coast Guard squad for questioning, where the suspects had confessed the wrongdoings, and the case had been referred to the Taichung District Public Prosecutors Office on charges of breaching the Narcotics Prevention and Remedy Law pending further investigation.

The Coast Guard Administration says with drug trafficking rings eyeing for the exorbitant profits with little regard for humanity has lead to a rampant run of many narcotics trafficking cases, the phenomenon has posed severe harm to the health of the local population. The administration vows to continue stepping up various duty missions by reinforcing the crackdown of maritime illicit crackdown and law enforcement to curtail the unscrupulous, but also urges the public to send in their report by utilizing Coast Guard's 118 toll-free case reporting number or through the Taiwan Area Fishery Broadcast Station, and the Coast Guard will respond to the case at once.

(The author is currently with Taichung Coast Guard squad )